

Additional Open Interest Data for Emission Allowances

Dear trading participants,

Following consultation with our trading participants, EEX will publish a synthetic net Open Interest report on its website in addition to the open interest figures already available:

<https://www.eex.com/en/market-data/environmental-markets/derivatives-market/european-emission-allowances-futures> (below market data tables for futures and options).

In contrast to the open interest figures already available, the synthetic net OI considers proprietary accounts in net terms.

The additional data is for information purposes only and does not necessarily reflect the factual open interest. European Commodity Clearing's (ECC) processing of accounts will remain unchanged. Positions kept in agent accounts and proprietary accounts are considered in gross terms, i.e. long and short positions can exist at the same time. Positions in the market maker positions accounts are considered in net terms, i.e. either a long or a short position will exist. The netting of positions can be performed by trading participants at any time, if desired.

Please do not hesitate to contact EEX Market Operations by phone +49 341 2156 222 if you have any further questions.

Yours sincerely,

European Energy Exchange AG

Market Operations

phone: +49 341 2156-222

fax: +49 341 2156-229

email: trading@eex.com

www.eex.com

Zusätzliche Open Interest Daten für Emissionsrechte

Sehr geehrte Handelsteilnehmer

Nach Rücksprache mit unseren Handelsteilnehmern veröffentlicht die EEX, neben den bereits vorliegenden Open-Interest-Zahlen, zusätzlich einen synthetischen Netto-Open-Interest-Report: <https://www.eex.com/de/market-data/environmental-markets/derivatives-market/european-emission-allowances-futures> (unterhalb Marktdatentabellen für Futures und Optionen). Im Gegensatz zu den bisher veröffentlichten Open Interest-Daten berücksichtigt das synthetische Netto-OI die Positionen auf Eigenhandelskonten als Nettowert.

Die zusätzlichen Daten dienen nur zu Informationszwecken und spiegeln nicht notwendigerweise das tatsächliche Open Interest wider, da die Kontenführung des Clearinghauses der EEX, der European Commodity Clearing (ECC), unverändert bleibt. Positionen in den Kundenpositionskonten und in den Eigenpositionskonten werden brutto geführt, d. h. es können zeitgleich Long- und Short-Positionen bestehen. Positionen in den Market-Maker-Positionskonten werden netto geführt, d.h. es kann entweder nur eine Long- oder eine Short-Position bestehen. Das Netting der Positionen kann von den Handelsteilnehmern auf Wunsch jederzeit durchgeführt werden.

Für Fragen steht Ihnen gern die EEX-Marktsteuerung unter Tel. +49 341 2156 222 zur Verfügung.

Mit freundlichen Grüßen,
European Energy Exchange AG
Market Operations
Telefon: +49 341 2156-222
Fax: +49 341 2156-229
E-Mail: trading@eex.com
www.eex.com